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1 травня – Міжнародний день
солідарності трудящих

В І Т А Є М О!
Шановні бориславці та східничани!
Щиро вітаю вас з Міжнародним днем людей праці, яке 

ми традиційно будемо відзначати 1 та 2 Травня!
У ці святкові першотравневі дні весна, попри усі труд-

нощі, які сьогодні переживає наш народ, як ніколи, пахне 
свіжістю, ніжністю, оптимізмом. Вона разом з нами радіє 
квітучим садам, свіжій зелені посаджених грядок, по-
смішкам людей. Першотравень завжди був і залишиться 
світлим і радісним весняним святом, яке несе з собою надію 
на майбутнє, бажання змінити життя на краще. Цей день 
однаково люблять усі покоління, і він по праву вважається 
всенародним. Для людей старших Першотравень, як і 
раніше, символізує трудову доблесть, а для молоді – жи-
вотворну силу природи, право на працю, віру в безмежні 
можливості людини та світле майбутнє.  
Це свято трудового люду, яке має найбезпосередніше 

відношення до нашого славного міста, що впродовж століть 
було центром галицького робітництва. Саме у Бориславі 
робітники Західної України вперше зрозуміли силу своєї 
єдності і зрозуміли, що тільки солідарно можна відстояти 
своє право на гідні умови праці, тільки спільно можна боро-
тися з тими, хто, наче п’явки, висмоктували кров і життєві 
соки із робітників, збагачуючись на видобутку нафти й 
озокериту, залишаючи жебраками справжніх господарів 
цього краю, простих робітників Борислава, які своєю тяж-
кою працею примножували мільйонні статки чужинських 
підприємців. Не втратила на сьогодні актуальність й ідея 
солідарності, бо тільки об’єднавши свої зусилля наш та-
лановитий і працелюбний народ якнайшвидше досягне 
щасливого й заможного життя.
Я певен, що наша спільна праця та зусилля спрямовані 

на добро рідного краю та усієї України, принесе кожному 
з нас реальну користь і благополуччя, а вічне гасло «Мир! 
Праця! Травень!» має і сьогодні для нас особливу цінність, 
є запорукою здійснення намічених планів і успішного 
розвитку нашого міста, краю та усієї України.
Нехай ці святкові дні дадуть усім новий заряд бадьоро-

сті й оптимізму. Від щирого серця бажаю усім вам миру, 
спокою та злагоди. Нехай Першотравень дарує вам міцне 
здоров’я, добро, щастя, прекрасний весняний настрій та 
всесильну любов до життя!

Володимир ФІРМАН,
Бориславський міський голова.

Що й казати, здається 
всі хочемо, щоб наше місто 
було чистим і прибраним, 
щоб, коли прогулюєшся 
парком, очі не натикалися 
на  порозкидувані пляшки  
з-під пива, на паперові та 
целофанові залишки  різ-
номанітних обгорток побіч 
паркових лавок. Що б, зда-
валося, простіше – не  смі-
тити, прибрати після себе, 
благо, є вже тут і  урни для 
сміття. Але ж ні. Щоразу 

після  генерального приби-
рання  все повертається на 
круги своя. І за якийсь тиж-
день вся чистота, наведена 
руками ентузіастів, зникає. 
Добре, що хоч є люди, яким 
не байдуже, як виглядає 
місто, в якому живемо. Але 
шкода, що їх не так багато.
От і минулої п ’ятниці 

громадське об’єднання «Са-
мопоміч» запросило меш-
канців на загальноміську 
толоку для наведення чи-

стоти у  парку, на вулицях 
і в скверах. Здавалося б, це 
спільна справа  всіх меш-
канців і учасників буде 
багато. Але не так сталося. 
Лише одиниці долучилися 
до цієї акції. Все ж навели 
лад і на центральній площі, 
і в міському парку – приєм-
но глянути. Але чи надовго 
ця чистота – сказати важко. 
На  знімку :  під  час 

міської толоки.
Наш кор.

Власне, з таким запи-
танням ми звернулися до 
начальника житлово-ко-
мунального відділу міської 
ради пана Олега Левиць-
кого. Адже саме це хвилює, 
мабуть, всіх мешканців 
міста.
Ми розуміємо, що справді 

сталася непрогнозована си-
туація, міська влада робить 
все, щоб у  мешканців міста 
було поменше  незручно-
стей. Вчасно підвозиться 
вода, вивели назовні крани, 
через які вода подається  зі 
старих, колись занедбаних, 
водозаборів. Їх вдалося ре-
анімувати і місто  не зали-
шилося без  води навіть у 
цій критичній ситуації. І все 
ж, коли, нарешті, в наших  
квартирах «заспівають» во-
дяні ручаї із кранів? Слово 
панові Олегу Левицькому.

–  З того, що ми знаємо від 
підрядної організації, яка 
виконує  роботи з ремонту 
двигуна,  вже сьомого  трав-
ня  ремонт буде завершено. 
Ще десь день буде  для пе-
ревезення і встановлення 
цього насоса. Думаю, що 
восьмого травня  увечері   
вода до міста вже піде від во-
дозабору, що у Рибнику. До 
речі, щодо цього водозабору, 
то  вже давно назріла про-
блема його  реконструкції 
або капітального ремонту, 
але коштів у місті завжди 
не вистачає. 

– На минулій нараді 
у  виконкомі  міський 
голова сказав про те, 
що  потрібно б придбати 
все ж новий  двигун для 
цього водозабору, який  
набагато економніший 
щодо споживання елек-

троенергії  та й набагато 
надійніший…

– Так,  хочу сказати, що з 
приводу економії електрое-
нергії, то цей  новий насос 
себе окупить за 111 днів. На 
сьогоднішньому засіданні 
виконкому було доручено 
«Бориславтеплоенерго»  за-
купити цей насос. Але сама 
та процедура триватиме, 
згідно законодавства, по-
над два місяці. Головне, 
що  така перспектива є. 
Сподіваємося, що кошти для 
такої потрібної справи місто 
таки знайде і, врешті, убез-
печимо себе від   проблем із  
водозабезпеченням міста. А 
окрім того, це справді буде 
значна економія коштів, які 
зараз сплачуємо за електро-
енергію.

Підготував 
Ігор ЮРИНЕЦЬ.

У вівторок відбулося 
чергове засідання викон-
кому міської ради. Окрім 
поточних питань, що сто-
сувалися міської господар-
ки та окремих  громадян 
міста, розглянуто і дуже 
важливі для всього міста. 
Зокрема, щодо виділення 
коштів для купівлі нового 

насоса для водозабору у 
Рибнику. Це питання ви-
рішили позитивно, адже 
водозабезпечення міста, як 
ми переконалися у ці дні, – 
справа першорядної ваги.
Начальник  управлін-

ня праці та соціального 
захисту населення  Ірина 
Цапів проінформувала про 

надання субсидій  бори-
славцям у зв’язку з підви-
щенням тарифів  на кому-
нальні послуги, надання 
державної соціальної до-
помоги малозабезпеченим 
сім’ям. Розглянуто й низку 
інших  поточних питань.

Наш кор.

У БОРИСЛАВІ НАВОДИЛИ ЧИСТОТУ

Тривожна пам’ять Чорнобиля

Світ без людини помірно 
розвивається, щороку смі-
ливішає, охоплює більше і 
більше простору, простягає 
гіллясті віти, обіймаючи 
ними незрозумілі природі 
конструкції, що не мають 
кореня і одвічної пам’яті. 
Рік за роком стираються 
різкі контури стін, осипа-
ється струп’я нанесеної на 
вікна фарби, змиваються 
вже майже невидимі сліди 
колишньої присутності за-

КОЛИ В МІСТІ БУДЕ ВОДА?

ЗАСІДАННЯ ВИКОНКОМУ

бутих господарів.  Саме 26 
квітня ми знову згадуємо цю 
катастрофу, яка залишила 
свій чорний слід в історії не 
лише України, але й усього 
світу. В цей день ми згаду-
ємо тих, хто, не шкодуючи 
свого життя та здоров’я, 
йшов на війну з невідомим 
ворогом.
У ці квітневі дні у Бори-

славі біля пам’ятного знаку 
жертвам Чорнобильської 
трагедії відбулась пана-

24 квітня у Дрогобицькі райдержадміністрації відбулося 
засідання Оперативного штабу з питання забезпечення 
державної безпеки напередодні та під час масових заходів 
1 і 9 травня. На засіданні були присутні представники 
органів влади та правоохоронних структур.
Під час наради керівництвом Дрогобицького МВ УСБУ 

у Львівській області, Дрогобицького та Бориславського 
МВ ГУ МВСУ у Львівській області наголошувалось, що 
правоохоронні органи вже працюють у посиленому режимі 
роботи щодо заходів безпеки 1, 2, 8 та 9 травня. Відтак з 

хида, яку відслужили свя-
щеннослужителі УГКЦ на 
чолі з деканом о. Романом 
Василівим, та віче. Звикло 
тремтять запалені свічки, 
лягають квіти щирої вдяч-
ності за врятоване життя 
на Планеті. Скупі слова 
учасників ліквідації Богда-
на Лукача та Володимира 
Кабатяка.
Слова вдячності та грамо-

ти від міської влади вручив 
заступник міського голови 

Сергій Оленич. 
Низький уклін і щира 

подяка усім ліквідаторам 
аварії на ЧАЕС! Ви захи-
стили не лише Україну, але 
й увесь світ. Вічна слава і 
світла пам'ять тим, кого з 
нами вже немає!
На знімку: борислав-

ці – учасники ліквідації 
аварії на Чорнобиль-
ській АС.

Наталя БАРАНЯК.

метою уникнення можливих провокацій співробітниками 
МВС спільно із місцевими громадськими організаціями 
відбуватимуться цілодобові патрулювання потенційних 
об’єктів і місць проведення урочистих та інших масових за-
ходів у вищевказані дні.  Тому сьогодні завданням місцевих 
ЗМІ є інформування громадськості щодо посилення заходів 
безпеки правоохоронними органами. Мешканцям Дрогобич-
чини слід бути  пильними та у разі виявлення підозрілих 
осіб, транспортних засобів  повідомляти правоохоронні ор-
гани – патрульні загони та чергові частини органів міліції  
за номером 102, або чергового Дрогобицького МВ УСБУ у 
Львівській області – тел.(248) 2-37-65, моб. (097)1177315.

Наш кор.

Мусимо бути пильними!
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«Про перспективи ді-
яльності підприємств на-
фтогазовидобувної галузі 
у Бориславі» – такою була 
тема розмови за «круглим 
столом», що відбулася не-
щодавно у залі засідань 
виконкому міської ради 
за участю міського голови, 
депутатів, представників 
громадськості та керівни-
ків підприємств нафтової 
промисловості, що діють 
на території  Борислава. У 
доволі гострій дискусії взя-
ли участь начальник При-
карпатського управління 
бурових робіт Анатолій 
Гуць, начальник нафто-
видобувного управління 
«Бориславнафтогаз» Ігор 
Михайлишин, заступник 
директора Долинського 
газопереробного заводу 
Василь Попович.
Розпочав розмову міський 

голова Володимир Фірман, 
який  зазначив, що бурови-
ки Борислава мали завжди 
дуже міцні традиції, ця 
професія передавалася з 
покоління в покоління. А 
зараз Бориславське УБР 
по суті ліквідовано, багато 
спеціалістів залишилося 
без роботи. Втрачаються 
традиції, робочі місця, фі-
нансові надходження у 
міський бюджет. Чи є якісь 
подальші перспективи для 
буровиків Борислава, який 
погляд на цю проблему ке-
рівництва Прикарпатсько-
го УБР, якими мають бути 
шляхи до тіснішої співпраці  
міської влади і управління 
«Бориславнафтогаз», влас-
не про це і йшла мова на 
цій зустрічі.
Начальник Прикарпат-

ського УБР Анатолій Гуць 
зазначив, що дійсно у скла-
ді цього підприємства було 
три експедиції, в тому числі 
й Бориславська. Але  вихо-
дячи з того, що голова прав-
ління ПАТ «Укрнафта» 
має повноваження міняти 
структуру підрозділів, що є 
зараз структурними одини-
цями єдиного підприємства 
– ПАТ «Укрнафта», то було 
прийнято рішення ліквіду-
вати спочатку Надвірнян-

ЧИ ЗАЛИШИТЬСЯ БОРИСЛАВ
ську експедицію, а через рік 
– Івано-Франківську та Бо-
риславську. Мотивації були 
різні. Він наголосив, що не 
стало лише адміністратив-
ного апарату. Це керівний 
склад, бухгалтери та еконо-
місти. Решта працівників 
Бориславської експедиції 
в принципі працюють, ніку-
ди не поділися. І працюють 
добре. Єдина біда, що по бу-
рінню на нинішній момент 
складна ситуація. Буриться 
єдина свердловина, та й та 
в Долині. 
Навіть коли змінювалася 

структура Бориславського 
УБР, продовжував пан 
Гуць, що тягнула за собою 
скорочення певних штат-
них одиниць, а потім і фі-
зичних осіб, то профспілка, 
яка має на те право, не дала 
згоди. І люди, звичайно, не 
були скорочені. Окрім тих, 
хто вийшов із профспілки, 
або добровільно написав 
заяву на скорочення, бо їм 
це було, очевидно, вигідно. 
Тому теза, що Борислав хо-
чуть ущемити, на його по-
гляд, дуже некоректна. Бо 
щодо кадрового потенціалу 
бориславських буровиків, 
то він залишився і є. Якщо 
взяти, наприклад, Верх-
ньомасловецьке родовище, 
то там бурила і буде бурити 
бориславська бригада. Хто 
монтує? Монтували теж 
бориславці. Але ніхто не 
буде утримувати зараз отой 
адміністративний апарат. 
Далі керівник Прикар-

патського УБР чітко ви-
клав своє бачення пробле-
ми: «Я заявляв, ще коли 
став начальником УБР, 
що не бачу економічної до-
цільності у такій структурі 
– три експедиції, вони збе-
реглися, щоб зберегти лю-
дей. Але я буду робити все, 
щоб зберегти якнайдовше в 
часі такий стан, щоб люди 
могли працювати і менш-
більш влаштовуватися. 
Практично всім ми пропо-
нували працевлаштуван-
ня. Та декого пропозиції 

не влаштовують із якихось 
особистих мотивацій. З 
приводу робітників взагалі 
проблем не було.
З приводу ж податків? 

Так. Згідно змін у законо-
давстві, податки сплачують 
за місцем розташування 
підприємства, тобто в До-
лині. Але я знаю, що має 
бути баланс: коли десь 
забирається, то має якось 
компенсовуватися .  Тут 
єдиний варіант – змінити 
розумно закон. Ми ж наразі 
діємо по закону.»

 Після цього пан Гуць 
назвав «смішні» цифри 
податків, що тепер сплачує 
у бюджет колись потужне 
підприємство. Минулий 
рік буровики сплатили за 
землю 102 тисячі і 8 тисяч 
екологічного податку. За 
перший квартал цього року 
– 38 тисяч за землю і 0,2 тис 
грн.  екологічного податку.

 І це при тому, що колись 
Бориславське УБР попов-
нювало міський бюджет на 
мільйони гривень.
А підсумував, що не розу-

міє, від чого такий ажіотаж. 
Не розуміє, що хочуть у 
Бориславі відновити. Адже 
ущемлення бориславців ні 
в чому немає. І запевнив, 
що УБР в Бориславі біль-
ше ніколи не буде у складі 
ПАТ «Укрнафта», хіба би 
хтось захотів  створити 
щось своє. Одним слово, 
оптимізму мало. Про Бори-
славську експедицію При-
карпатського УБР можемо 
забути.
Далі були запитання  до 

керівника  Прикарпатсько-
го УБР, що стосувалися  
доцільності  приєднання 
Бориславського УБР до 
Долинського, хоча у на-
шому місті, на відміну від 
Долини, була дуже міцна  
виробнича база. Запитува-
ли про те, скільки людей 
працювало  раніше і скіль-
ки зараз. Хотіли почути 
щось і про перспективи 
розвитку.

Хоча на всі запитання  і 
громадських активістів, і  
наших підприємців, і  ни-
нішніх та колишніх (а нині 
вже пенсіонерів) працівни-
ків нафтової промисловос-
ті відповідь у керівника  
Прикарпатського УБР була 
одна – на основі вже ним 
вищесказаного. Зараз про 
Бориславську експедицію 
УБР говорити запізно, бо 
всі буровики-професіонали 
працевлаштовані, щодо 
адмінапарату, то їм теж 
пропонували працевлаш-
тування. І все було згідно 
законодавства. 
Мабуть, воно так: коли 

тільки виникали всі ці 
проблеми, то у Бориславі, 
в Бориславському УБР про-
сто не було кому захистити 
інтереси колективу і міста. 
У Долині це зуміли. 
Потім про роботу і про-

блеми Бориславського ви-
робництва з переробки газу 
Долинського газоперероб-
ного заводу коротко розпо-
вів заступник директора 
заводу Василь Попович. 
Нічого втішного від нього 
теж не почули.   
На зауваження, що був 

розроблений проект для 
використання оцього газу 
від  Бориславського ви-
робництва з переробки на-
фтового газу Долинського 
ГПЗ і залишалося тільки 
дати точку підключення, 
що дало б можливість ви-
користовувати те паливо 
для  міської котельні, піс-
ля кількох звернень місь-
кої влади просто вирізали 
кілька кілометрів труб. Те 
саме і щодо  придбання 
газоліну для потреб нашої 
комунальної техніки – ні-
чого з того не вийшло. Як 
пояснив представник До-
линського ГПЗ, цю суміш 
вони не могли продавати, 
бо треба було б тоді пла-
тити акциз і в тій ситуації 

–  дослівно: «ми пішли б з 
торбами по світу…».
Потім уже говорили про 

вивезення матеріальних 
цінностей, зокрема, буро-
вих труб і обладнання з 
бази Бориславської екс-
педиції  Прикарпатського 
УБР. Начальник цього 
підприємства знову ж на-
голосив, що ніхто нічого не 
краде і не вивозить, якщо 
ж громадські активісти  
хочуть контролювати, куди 
перевозять ті ж труби чи 
обладнання, то в тому ні-
яких проблем немає. І не 
потрібно шукати ворога у 
Долинському керівництві 
Прикарпатського УБР.
Після цього про роботу 

нашого нафтогазовидо-
бувного управління «Бо-
риславнафтогаз» говорив 
начальник управління 
Ігор Михайлишин. Він 
наголосив, що за десять 
років, відколи очолив це 
підприємство, робить все, 
щоб зберегти колектив і 
виконувати ті виробничі 
завдання, що їх ставить 
керівництво ПАТ «Укрна-
фта».

 – Ми наростили видо-
буток нафти – за рахунок 
буріння, за рахунок впро-
вадження нових техно-
логій. На жаль, багато 
нових технологій, що є на 
сьогодні, ми впровадити 
не можемо. Перше – це 
дуже дорого, друге – наші  
родовища перебувають на 
пізній завершальній стадії 
розробки. Тут було сказа-
но, що є багато площ, які 
можна розбурювати. Зго-
ден, є. Те ж Масловецьке 
родовище. Але проблема 
в тому, що дуже важко 
дістати дозвіл на якийсь 
клаптик землі, щоб ми там 
могли забурити. Отримати 
такий дозвіл у межах Кар-
патських національних 
парків можна тільки через 

Кабінет Міністрів, і це 
дуже важко. Ми забурили 
тільки три свердловини. 
І зараз маємо проблеми з 
прокуратурою, бо нібито не-
законно зайняли земельну 
ділянку. А якби ми цього не 
зробили, то люди не мали 
би роботи. Як було доне-
давна – всі ви знаєте.  Щоб 
ми могли працювати, то 
всюди треба було всіх задо-
брити: пожежна, екологія, 
«земельники»… Зараз ми 
забурили соту свердло-
вину, яка нормально дає 
продукцію, до речі, бурили 
її наші бориславські про-
фесіонали. Зараз маємо 
бурити 101-у, але скажіть, 
де в Україні виготовляють 
мобільні станки, сучасне 
бурове обладнання? Немає 
його. А у нас морально 
застаріла виробнича база. 
При тому вартість одного 
кілометра свердловини 
десь під 150 мільйонів гри-
вень. Хімреагенти мусимо 
закуповувати за кордоном 
і вони подорожчали втричі, 
те саме й бурові труби.
Сказав Ігор Богданович і 

про багато інших проблем, 
що стоять перед нафто-
виками міста, відповів на 
численні, інколи доволі 
дратівливі, запитання. 
Зрештою, розмова три-

вала зо три години і не-
реально більш-менш пов-
но передати її  в одному 
матеріалі. А щодо кон-
кретного результату цієї 
зустрічі, то дуже важливо, 
що ця розмова сприяти-
ме більшому порозумінню 
у стосунках між міською 
владою, міською грома-
дою і нафтовиками, що в 
кінцевому підсумку дасть 
можливість спільно, а отже, 
більш ефективно вирішу-
вати проблеми Борислава. 
Принаймні, хотілося б на 
це сподіватися.

Ігор ЮРИНЕЦЬ.

МІСТОМ НАФТОВИКІВ?

Через війну наша країна 
втратила чверть еконо-
міки, сотні гектарів орної 
землі, на якій нині «госпо-
дарюють» терористи, ще 
сотні гектарів заміновано 
і відлуння війни щотижня 
забирає життя селян на 
Донбасі. Так, минулого 
тижня на міні, поставленій 
терористами, підірвався 
тракторист з Артемівського 
району. Селяни остеріга-
ються виїжджати в поля, 
аби не стати легкою мі-
шенню бойовиків. Але по-
при проблеми, спричинені 
війною й економічними 
негараздами через неї, 
Україна, за прогнозами 
експертів агропромисло-
вого сектора, свої позиції 
на ринку продовольства не 
здасть, а, найімовірніше, 
ще й посилить.
Особливо це стосується 

експорту зернових. Сьо-
годні Україна посідає 2-е 
місце за обсягами експор-
ту фуражного зерна, 3-є 
– за обсягами експорту 
кукурудзи, 5-е – ячменю, 
6-е – пшениці. В лідерах 
наші аграрії і в інших на-
прямках, приміром, п’ятий 
рік поспіль українці утри-
мують більше половини 

Уряд Яценюка відродить вітчизняне 
сільськогосподарське машинобудування
«Україна – ключовий гравець на світо-

вому ринку продовольства. Контроль 
над ринком продовольства у світі, по-
стачання дешевих і якісних продуктів 
харчування в Україні – це ті можливо-
сті, якими ми маємо скористатися», – 
заявив Яценюк на зустрічі з аграріями.

ринку соняшникової олії.
Утім є й проблеми, і 

пов’язані вони з тиском 
з боку Росії. Росіяни від-
мовилися купувати нашу 
молочку продукцію, споді-
ваючись, що українська мо-
лочна галузь «ляже». Але 
й тут Путін прорахувався. 
Блокада дала можливість 
нашим виробникам наро-
стити обсяги експорту мо-
лока та згущених вершків 
до Казахстану, Панами, 
країн Азії та Африки, мас-
ла – до Грузії, Казахстану, 
Вірменії. Найбільшого уда-
ру через кремлівські витре-
беньки зазнали виробники 
сирів, проте і вони замість 
російського ринку вийшли 
на ринок Узбекистану й 
Ізраїлю.
Але окрім російських 

заборон є ще одна пробле-
ма – і вона у психології 
наших селян. Молочники 
і тваринники не повною 
мірою використали квоти, 
люб’язно надані Україні 
партнерами з Євросоюзу 
ще до вступу в дію угоди 
про економічну асоціа-
цію. Причина – технічні 
бар’єри (санітарні норми) 
щодо якості і безпечності 

молочних і м’ясних продук-
тів. Сільгоспвиробники, 
які мислять категоріями 
майбутнього, ці технічні 
бар ’єри подолали само-
стійно і змогли непогано 
заробити. Приміром, ви-
робники курятини. Ті ж, 
хто живе вчорашнім днем 
і лише киває на владу (мов-
ляв, «не створює умов»), 
втратили нагоду вийти 
на європейський ринок. 
Й мати від того суттєвий 
зиск.
У сільському господар-

стві, як і в будь-якому іншо-
му бізнесі, – під лежачий 
камінь вода не тече. Це 
добре усвідомили аграрії 
Київщини, які знайшли 
ефективний спосіб еконо-
мії, а отже і додаткового за-

робітку – для посівної вони 
використовують техніку 
вітчизняного виробництва. 
Днями ці господарства 
відвідав Прем’єр-міністр 
Арсеній Яценюк. Голов-
ному урядовцю показали, 
як працюють наші сівал-
ки кукурудзи, трактори 
харківського виробництва 
і трактори спільного з бі-
лорусами виробництва. 
Виявилося, що економія 
не лише в нижчій ціні цієї 
техніки порівняно з імпорт-
ною, але й у менших витра-
тах паливно-мастильних 
матеріалах. Прем’єр після 
ознайомлення з роботою 
господарств заявив: уряд 
виділяє 300 млн. грн. на 
компенсацію процентної 
ставки за кредитами для 

малих і середніх сільгосп-
підприємств, а у другому 
півріччі буде компенсація 
процентної ставки на при-
дбання саме української 
техніки. «Розумію, що це не 
так багато. Але половину 
від ставки Національного 
банку ми будемо компен-
сувати малим і середнім 
фермерам. Фактично 15 % 
на кожен кредит ми будемо 
дотувати для того, щоб ви 
якось могли справитися з 
дорогим ресурсом», – звер-
нувся Яценюк до пред-
ставників сільськогоспо-
дарських підприємств. І 
отримав від них розуміння 
і підтримку. Адже що зараз 
потрібно нашому селяни-
ну? Інвестиції, дешеві кре-
дити і державна допомога. 

Компенсація процентних 
ставок якраз і є цією допо-
могою. 
Але в цьому питанні й 

уряд, і аграрії мають діяти 
заодно. Ми дожилися до 
того, що, входячи до трійки 
найбільших експортерів 
зернових (вище нас лише 
США та ЄС), водночас сі-
ємо, жнивуємо, зберігаємо 
зерно на імпортному облад-
нанні. Тобто, купуємо його 
за долари і євро. Або ж тех-
ніку купують посередники 
і здають у лізинг. А ми ще 
питаємо: чому німецький 
фермер заробляє за сезон 
сотні тисяч євро, а наш, 
доки посіє, збере, продасть і 
віддасть всі борги, залиша-
ється з латкою на штанях. 
Компенсацією процент-

ної ставки уряд намагаєть-
ся стимулювати фермерів 
купувати вітчизняну тех-
ніку і таким чином дати 
поштовх  українському 
сільськогосподарському 
машинобудуванню. Бо у 
нас, виявляється, із загаль-
ної кількості придбаних у 
2014 році зернозбиральних 
комбайнів – 94% іноземно-
го виробництва, тракторів 
– 78 %. І це при тому, що є 
свої заводи, які простоюють 
без замовлень. А так не має 
бути. Принаймні, якщо 
наші фермери не хочуть, 
щоб їх з ринку витіснили 
китайці чи, боронь Боже, 
росіяни. Адже і одні, й інші 
сіють і жнивують здебіль-
шого своїми тракторами, 
сіялками і комбайнами. 
Невже ми від них гірші?!

Оксана МАРЧУК.
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У Вальбжих я в’їжджав 
близько полудня. За плечи-
ма залишилися більше семи 
сотень кілометрів та великі 
польські міста Жешув, Кра-
ків, Катовіце. Попри безсон-
ну ніч та значну відстань 
почувався за кермом впев-
нено. Із цікавістю слідкував 
за дорогою та розглядав усе, 
що потрапляло у поле зору 
на узбіччях.
В’їзд у місто розпочинався 

сучасною добре облаштова-
ною дорогою із двома смуга-
ми руху в обох напрямках. 
Вальбжих по-справжньому 
вражав своєю архітекту-
рою, чистотою та охайністю, 
які робили його чимось 
подібним на невеликі мі-
ста Центральної Європи, у 
яких мені вдалося до цього 
побувати.
Уже згодом я довідався, 

що історичні корені міста 
походять з епохи Серед-
ньовіччя. У кінці дванад-
цятого століття на місці 
сучасного Вальбжиха було 
слов’янське поселення, яке 
згодом переросло у невели-
ке місто-фортецю. Перша 
писемна згадка про Вальб-
жих датується 1305 роком, 
а статус міста поселення 
отримало на початку ХV 
століття. У 1426 році у Валь-
бжиху проживало близько 
200 жителів.
У період Середньовіччя 

місто перейшло під владу 
Чехії, а 1526 року стало 
власністю австрійських 
Габсбургів. Місто довший 
час вважалося приватним, 
неодноразово змінюючи 
власника. Якийсь час воно 
належало польському сі-
мейству Шоффів з Ов’єська. 
Згодом більш ніж 250 років 
Вальбжих разом з при-
леглими селами перебував 
у володінні сім’ї Щетри-
ців, які залишили по собі 
слід у вигляді замкового 
комплексу, побудованого 
у 1604 – 1628 роках. Сьо-
годні у цьому комплек-
сі знаходиться Державна 
вища професійна школа ім. 
Ангелуаша Силези. Слід 
зазначити, що вища про-
фесійна школа Вальбжиха 
відома у Європі завдяки 
літературній премії «Ан-
гелус», яку присуджують 
літераторам Центральної 
Європи за найкращу книж-
ку польською мовою, видану 
попереднього року. Премія 
«Ангелус» вважається одні-
єю із найпрестижніших се-
ред прозаїків Центральної 
та Східної Європи. Серед 
її лауреатів є український 
письменник Юрій Андру-
хович, який був удостоєний 
цієї нагороди у 2006 році за 
роман «Дванадцять обру-
чів». Лауреат отримав ста-
туетку «Ангелус» авторства 
Єви Россано й чек на суму 
150 тис. злотих.

Польський побратим Борислава
Найяскравішу сторінку в 

історію Вальбжиха вписала 
німецька родина Хохбергів. 
У 1738 році околиці міста 
разом із замком Ксєндж 
купив Конрад Хохберг, а 
у 1742-му у результаті пе-
ремоги війни з Австрією 
Вальбжих разом з більшою 
частиною Сілезії було при-
єднано до Прусії. Після сім-
десяти років перебування 
в руках родини Хохбергів 
місто перестало бути при-
ватною власністю і з 1808 
року почало самостійно 
функціонувати.
Подальший бурхливий 

економічний  розвиток 
Вальбжиха  пов ’язаний 
із підземним видобутком 
кам’яного вугілля, перші 
поклади якого тут були 
виявлені і почали видобу-
ватися із ХVІ століття. Ці-
каво, що у 1742 році у місті 
знаходилася найпотужніша 
у Європі шахта зі сплавною 
штольнею. Розквіт же мі-
ста припадає на середину 
ХІХ століття. Саме тоді 
Вальбжих стає потужним 
світовим центром підзем-
ного видобутку кам’яного 
вугілля. Місто розбудову-
ється. Після приєднання до 
Прусії Вальбжих отримує 
назву Вальденбурга і його 
архітектура та плануван-
ня зазнають очевидного 
пруського впливу, який 
спостерігається сьогодні у 
плануванні вулиць та ар-
хітектурі переважної біль-
шості будівель міста.
До складу Польщі Вальб-

жих повернувся 1945 року. 
Історія міста під час Другої 
світової війни дуже загадко-
ва і багата на різноманітні 
таємниці. У Вальбжиху та 
його околицях з’являється 
значна кількість незрозу-
мілих споруд та об'єктів, а 
саме місто набуває статусу 
важливого військово-про-
мислового центру Німеч-
чини. Та, попри це, війна 
не спричинила серйозних 
руйнувань міста, зайнято-
го радянськими військами 
уже після капітуляції Ні-
меччини. Наприкінці війни 
тут було знищено кілька 
хімічних заводів і фабрик 
в шахтах Болеслава Хоро-
брого та Людвіга Бетховена, 
хоч сам Вальбжих не зазнав 
значних руйнувань. Але 
місто було відчутно пограбо-
ване росіянами, які вивезли 
усі заводи на територію 
СРСР. Дуже пошкодженим 
і розграбованим виявився 
також замок Kсьонж, один 
із найбільших та найціка-
віших замків Польщі.
Власне, відразу після 

Другої світової війни в істо-
рії Вальбжиха розпочина-
ється нова, не менш цікава 
сторінка, яка тісно пов’яза-
ла його подальшу історію з 
українським Бориславом. 
Через брак висококваліфі-

кованого персоналу, який 
було примусово депортовано 
до Німеччини, до міста при-
їхало багато переселенців, в 
тому числі з Борислава. Це 
були українські поляки, які 
потрапляли під примусове 
переселення відповідно 
домовленостей Сталіна – 
Рузвальда – Черчіля щодо 
повоєнного облаштування 
життя Європи, що були до-
сягнуті на Ялтинській кон-
ференції. До Вальбжиха, 
окрім шахтарів польського 
походження із Франції, пе-
реїхали також висококвалі-
фіковані робітники-поляки 
із бориславських нафтових 
копалень. За приблизними 
підрахунками із Дрогобич-
чини до польського міста 
переселилося більше 20-и 
тисяч поляків, більшість 
з яких до того мешкала у 
Бориславі.
Мешканець Вальбжи-

ха та водночас Почесний 
громадянин м. Борисла-
ва Тадеуш Скренжина не 
без гордості розповідає, 
що до масового переїзду 
бориславських поляків до-
лучився його брат, який, 
будучи висококваліфікова-
ним працівником нафтової 
промисловості у Бориславі, 
замість того, щоб оселитися 
на прилеглих до України 
прикордонних територіях, 
зважився поїхати углиб 
Польщі. 

– На вугільних копальнях 
Вальбжиха, – зазначає пан 
Тадеуш, – потреба у робіт-
никах була надзвичайно 
високою, тож більшість бо-
риславців, після того, як 
мій брат передав звістку 
про те, що тутешні шахти 
потребують висококвалі-
фікаваних працівників, 
поїхала до Вальбжиха. Ці-
кавим є факт, що весілля 
пана Тадеуша Скренжини 
було останнім шлюбом, за-
реєстрованим у польському 
костелі, а усі його учасники 
відразу після укладення 
шлюбу вирушили на нове 
місце проживання у Нижню 
Сілезію, де, власне, розта-
шоване шахтарське місто 
Вальбжих.
Голова Товариства шану-

вальників землі Дрогобиць-
кої колишня бориславка 

пані Ірена Фрох згадує 
ті складні роки із болем. 
Батько із матір’ю пані Ірени 
також належали до числа 
тих родин, які покинули 
рідну домівку і виїхали у 
Польщу. 

– У Бориславі по вул. 
Зеленій, – згадує пані Іре-
на, – довелося залишити 
новий, щойно збудований 
батьком, будинок, а мати 
після приїзду до Польщі ще 
довго не дозволяла розпако-
вувати речі, бо вважала, що 
у Вальбжиху ми тимчасово 
і обов’язково будемо повер-
татися назад. 
Але доля розпорядилася 

по-іншому.  Емігранти-по-
ляки із українського Бори-
слава назавжди залишили-
ся у польському Вальбжиху, 
який став для них другою 
батьківщиною. Вони так 
і говорять, що Вальбжих 
став для них рідним містом, 
проте їхні серця та родинне 
коріння залишилося в укра-
їнському Бориславі.
Завдяки багатьом пе-

реселенцям із колишніх 
польських східних околиць 
та репатріантів із Заходу 
– в основному шахтарів із 
Франції – Вальбжих про-
довжив своє просторове 
розширення та набув знач-
ного промислово-економіч-
ного значення в економіці 
Польщі. Адміністративні 
кордони міста «виросли», 
забравши під своє крило 
довколишні муніципалі-
тети. У місті були зведені 
нові житлові комплекси, які 
змінили вигляд Вальбжиха, 
територія якого у середині 
80-х років минулого століт-
тя почала складати майже 
85 кв. км.
В епоху економічного роз-

квіту (у 1975 – 1998 роках) 
місто було центром Вальб-
жихівського воєводства, а з 
1999-го по 2003-й перебува-
ло у статусі повітового міста, 
яке згодом втратило. Цей 
статус Вальбжиху вдалося 
відновити лише 2013 року 
завдяки тривалим значним 
зусиллям місцевих політи-
ків на чолі із президентом 
міста Романом Шоломеєм, 
який також, до речі, удо-
стоєний звання Почесного 
громадянина м. Борислава 

і неодноразово побував у 
нашому місті. Слід зазна-
чити, що пан Роман Шо-
ломей сьогодні вважається 
одним з найавторитетніших 
політиків Польщі, відтак 
Вальбжих та його мешканці 
пов’язують інтенсивний роз-
виток міста безпосередньо із 
діяльністю цієї неординар-
ної особистості.
Втрата адміністратив-

но-територіальних пози-
цій Вальбжиха пов’язана 
з економічною кризою, яку 
пережило місто у зв’язку 
із розвалом соціалістичної 
системи та переходом еко-
номіки на ринкові умови 
господарювання. У середині 
90-х років у місті припи-
нили роботу всі копальні. 
Зупинилися три фарфорові 
виробництва. Хвиля безро-
бітних накрила колись еко-
номічно процвітаюче місто. 
За різними підрахунками 
загальна кількість безробіт-
них наприкінці 90-х років 
минулого століття у Вальб-
жиху перевершувала 20 ти-
сяч. Люди залишилися без 
роботи, засобів існування, 
перспектив на майбутнє.
У розмові зі мною ві-

це-президент (заступник 
міського голови) Вальб-
жиха Зигмунд Новачек 
зауважив, що у свій час 
Вальбжих пережив значно 
складніші часи, аніж сьо-
годні переживає Борислав. 
Проте громада міста не шу-
кала винних, не опускала 
руки перед труднощами, а 
працювала, шукала вихо-
ду зі складної ситуації, що 
склалася у місті. І такий 
вихід було знайдено.
Заступник міського голо-

ви чи, як кажуть у Вальб-
жиху, віце-президент міста 
Зігмунт Новачек, зазначив, 
що позитивні зміни у Валь-
бжиху нерозривно пов’язані 
із реформами, які проводи-
лися в країні польським 
урядом.

– Якогось суттєвого впли-
ву, – зазначає пан Зигмунт, 
– на діяльність шахт місто 
не мало. Ситуацію вдалося 
потрохи змінювати на кра-
ще, коли завдяки урядовим 
реформам регіональні ор-
гани управління отримали 
можливість впливати на 

ситуацію, що склалася в 
економіці. Це було ще до 
вступу до Євросоюзу. Член-
ство Польщі в ЄС відкрило 
перед міською адміністра-
цією нові можливості, адже 
давало доступ до європей-
ських грантів та значно 
розширювало фінансові 
можливості міста.
Сьогодні  Вальбжих , 

образно кажучи, із міста 
гірників перетворився на 
місто машинобудівників. 
Завдяки приходу іноземних 
інвестицій на околиці мі-
ста з’явилася нова сучасна 
промислова зона, яку самі 
мешканці міста назива-
ють технопарком. У цій 
зоні розташовано декіль-
ка сучасних виробництв 
світових автомобільних 
брендів, серед яких навіть 
можна побачити відому 
японську фірму «TOYOTA». 
Для японських автомобілів  
у  польському Вальбжиху 
збирають коробки передач. 
Саме японці виявилися пер-
шими інвесторами, які не 
побоялися вкладати кошти 
у розвиток економіки Валь-
бжиха. Японці принесли 
у Вальбжих не лише нове 
сучасне високотехнологічне 
виробництво. Вони також 
сформували у місті нове 
ставлення роботодавців до 
найманих працівників, а 
також нову культуру ви-
робничих взаємовідносин. 
Піcля появи цехів японської 
автомобілебудівної фірми 
«TOYOTA» у місті почали 
з ’являтися виробництва 
інших всесвітньовідомих ав-
томобільних брендів. Нині у 
Вальбжиху, окрім коробок 
передач для японських 
автомобілів, випускають 
також агрегати і деталі 
для відомих корейських та 
європейських марок авто-
мобілів.
Поява нових сучасних ви-

робництв стала своєрідним 
поштовхом до розвитку мі-
ста. Більшість автомобіль-
них доріг та розв’язок були 
збудовані за останні три 
роки. Поряд із реалізацією 
інфраструктурних проектів 
у місті також здійснюється 
житлове будівництво. Валь-
бжих сьогодні інтенсивно 
розвивається, хоч подеку-
ди  все ще можна бачити 
залишки соціалістичної 
епохи.
Працівник  муніципа-

літету Вальбжиха Андрій 
Раковський, який під час 
поїздки був для мене своє-
рідним екскурсоводом, не 
приховував, що сьогодні у 
місті можна знайти чимало 
складних питань, які по-
требують вирішення. Проте 
для першого ознайомлення 
ми вибрали те, що робить 
Вальбжих відомим світові 
та приваблює у місто ту-
ристів. Це відомий далеко 
за межами Польщі замок 
Ксьонж, музейний комп-
лекс «Стара копальня» та 
курортний мікрорайон на 
околиці Вальбжиха Шав-
но-Здруй. Про це мова піде 
у наступних публікаціях.

Петро МАГУР.
Вальбжих, Польща. 

Вимоги до кандидатів:
освіта повна вища за освітньо-кваліфікаційним рівнем 

спеціаліст, магістр або військова; 
досвід роботи у сфері мобілізаційної роботи не менше 

одного року або в інших сферах діяльності не менше 
двох років;  
нема обмеження щодо надання допуску до державної 

таємниці;
уміння працювати на комп’ютері та друкарській ма-

шинці.
Особи, які бажають взяти участь у конкурсі, 

подають до конкурсної комісії такі документи:
• Заяву встановленого зразка;
• Заповнену особову картку (форма П-2 ДС) з відпо-

відними додатками (трудова діяльність, автобіографія);
• Дві фотокартки розміром 4 х 6 см;
• Копії документів про освіту, підвищення кваліфікації 

тощо;

• Декларацію про майно, доходи, витрати і зобов’я-
зання фінансового характеру за минулий рік, перед-
бачену Законом України «Про засади запобігання і 
протидії корупції»; 

• Копію документа, який посвідчує особу (паспорт);
• Копію військового квитка (для військовослужбовців 

або військовозобов’язаних);
Під час проведення конкурсу кандидати складають 

письмовий іспит. 
Додаткову інформацію щодо основних функціональ-

них обов’язків, розміру та умов оплати праці надає 
начальник відділу оборонно-мобілізаційної роботи Т. 
Чабан (тел.: 5-06-74). 
Документи приймаються протягом 30-и 

календарних днів від дати опублікування оголо-
шення за адресою: м. Борислав, вул. Шевченка, 
42, кабінет № 33, тел. 5-41-04.

Бориславська міська рада оголошує конкурс на заміщення 
вакантної посади спеціаліста I категорії відділу 

оборонно-мобілізаційної роботи міської ради – 1 особа.
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Земля у нас, як 
       мати – лиш одна,
І мова колискова в нас
                           єдина.
Дитинство розквітало, 
                     як калина,
Та юність їй судилася
                           сумна…
                Г. Костик.

21 квітня у бібліотеці-фі-
лії № 6 для юнацтва відбув-
ся ювілейний творчий ве-
чір бориславської поетеси, 
вчительки та пенсіонерки 
Ганни Костик, на який при-
були шанувальники поезії 
письменниці, активістки 
міської організації «Союзу 
Українок» та учні ЗОШ № 4.
Свято розпочав учень 10 

«Б» класу Михайло Біляк, 
читаючи сонет ювілярки 
«Борислав». 
Ганна Костик народилася 

у Бориславі 20 квітня 1940 
року. Дитинство її пройшло 
у неймовірних труднощах 
– хворіла мати, а уся хатня 
робота припала на тендітні 
доньчині плеченята. І хоч 
на навчання часу залиша-
лося обмаль, вона закінчи-
ла першу середню школу на 
«добре» й «відмінно».
Дівчинка формувалася 

як особистість у непростій 
галицькій родині. Прадід її, 
Павло Полох, ще позамину-
лого століття відкрив першу 
школу-дяківну на Потоці 
в Бориславі і навчав дітей 
«азів» грамоти й катехизму. 
Батько, теж Павло Полох, 
був січовим стрільцем, а 
вітчим, Володимир Костик, 
– сотником артилерії УСС.
Яскравою особистістю 

була й ненька її, Анна По-
лох-Костик. Одна з найак-
тивніших членкинь міс-
цевого осередку «Союзу 
Українок», вона навчала 

грамоти дівчат із гірського 
села Рибника та інших сіл 
Дрогобиччини. А в Бори-
славі у драмгуртку чудово 
грала роль Наталки у п’єсі 
І. Котляревського «Наталка 
Полтавка», ще дуже гарно 
співала. Вже в повоєнні 
роки деякий час працюва-
ла бухгалтером у нафтовій 
промисловості.
У1957 році матері не ста-

ло… І хоч так гірко було 
на душі, юна Ганна твер-
до вирішила продовжи-
ти навчання – вступила 
у Львівський державний 
університет ім. Івана Фран-
ка, де набула спеціальність 
філолога-славіста, вчителя 
української мови. Та згодом 
реалії гірського села спону-
кали її набувати додатко-
вий фах – вчителя іноземної 
мови. Заочно закінчила 
відділення англійської фі-
лології при державному 
університеті. 
Власне, на Турківщині 

довелося пройти їй суворий 
«університет життя». Холод, 
голод, курні хати… Але 
душу гріли дуже ввічливі 
й доброзичливі діти, які 
поважали й любили її.
У Бориславі працювала 

майже чверть віку – з 1971 
по 1995 роки. Особливо 
проявила себе в час Наці-
онального відродження. 
Була активною членкинею 
Народного Руху України.
Перші поетичні спроби 

Ганни Костик несміливо 
проростали рядками на 
сторінках учнівського зо-
шита ще в десятилітньому 
віці. Більш серйозно стала 
займатися творчістю після 
того, як її буквально привів 
за руку на засідання літе-
ратурного об’єднання ім. 

Стефана Коваліва, що діяло 
при редакції міської газети 
«Нафтовик Борислава», 
відомий український поет, 
нині вже покійний Іван 
Гнатюк. Відтоді пані Ганна 
з високою міркою стала під-
ходити до власної творчості.
Друкувала поетеса свої 

твори у «Нафтовику Бо-
рислава», де у різні роки 
вміщено більшість її віршів, 
а також в українській учи-
тельській газеті «Освіта».
До літературно-мистець-

кого збірника «Борислав-
ський ізмарагд» увійшли 
коротка біографічна до-
відка та поезії Г. Костик. 
Саме голова Львівської 
обласної організації Наці-
ональної Спілки письмен-
ників України Левко Різник 
оцінив творчість поетеси і 
зазначив, що Ганна Костик 
є гідним продуцентом (у 
доброму розумінні) жіночої 
поезії, – від якої віє теплом 
матері, що завше молиться 
за своїх рідних, за дітей, за 
добрих людей – і тим убез-
печує їм Господню ласку. 

«Співзвуччя» – перша 
збірка поетеси із Франково-
го краю засвідчує, що до нас 
зі своїми ліричними розду-
мами звертається правдива 
майстриня слова. Авторка 
прагне передати стан душі, 
поетичний настрій, бойків-
ський колорит, непідробно 
щиру любов до Господа, 
України й отчого краю.
Земля у нас, 
    як мати – лиш одна,
І мова колискова в нас
                             єдина.
Дитинство розквітало, 
                     як калина, 
Та юність їй судилася
                             сумна,

Бо огорнула край мій
                    чорна тьма.
До дна спізнала горе
                         Україна.
В ярмі, в огні не стала
                      на коліна.
Їй воля усміхнулася
                                ясна.
І вільний наш народ
                      уже навіки.
Ніколи більш не 
                  знатиме оков, 
Як їх не знають ні поля, 
                            ні ріки.
В серцях у нас і сонце, 
                           і любов.
І весни зорями 
              скресають знов.
Життя зерном тече в
              дзвінкі засіки.
(Сонет «Земля» Г. Кос-

тик).
«Відлуння любови» – дру-

га поетична збірка Ганни 
Костик. У ній опоетизовані 
теми біблійних оповідей, 
постають також історичні 
постаті борців за волю й не-
залежність України. Читач 
знайде тут і щиру, добротну 
лірику, а також поетичні 
образки рідного краю. 
Гірська земля, де 
           нафта, як вогонь,
Струмує в жилах 
     золотисто й вільно.
І сонце п’є з 
   натруджених долонь 
Джерельну воду –
      спрагло і повільно.
Хмільний бузок 
 торкається до скронь.
Сім’я зірниць 
 збирається застільно.

Дзвінке життя сміється
                       з оболонь,
З лісів іскристих – 
          дружньо і весільно.
Всі помисли, пориви, 
                        світлі дні,
І передсвітню працю, 
                    і дерзання – 
Віддам Карпатській 
               рідній стороні,
Де дзвін сосни 
    народжує світання,
Вогні калини, наче 
              грань, червоні.
Стрічає день у 
         трудовім розгоні.
(Сонет «Борислав» Г. 

Костик).
Під час свята учні 10 «Б» 

класу ЗОШ № 4 Ганна і 
Тетяна Токарські, Олена 
Маркович, Іван Попадин, 
Софія Дрич, Мар’яна Вере-
соцька, Катерина Станович, 
Дмитро Савуляк, Катерина 
Кулик, Вікторія Кілас, Олег 
Тимишин під керівниц-
твом класного керівника  
Тетяни Вередин читали 
такі поезії авторки: «Син 
Божий», «Мати – Україна», 
«Лесі Українці», «Могила 
С. Коваліва», «Мати», «Зу-
стріч», «Великодня молит-
ва дитини», «Кришталеві 
візерунки» та сонети: «Дар 
Ісуса», «Борислав», «Земля», 
«Україна». Учениця 8 «Б» 
класу Ольга Тимишин ви-
конала пісню «Коломийка» 
на слова поетеси.
На своєму творчому вечо-

рі пані Ганна розповіла про 
свої плани на майбутнє, про 
те, що чекає видавництва 
вже третьої книги «Осяя-
ні небесною славою» – це 
своєрідні образки про долі 
людей, які так чи інакше 

причетні до історичної бі-
ографії нашого міста. Але  
щоб мрії стали реальністю, 
потрібно, аби знайшлися 
добрі, небайдужі люди, які 
б допомогли коштами, щоб 
видати книгу.
На свято прийшли при-

вітати ювілярку членкині 
міської громадської орга-
нізації «Союз Українок»  
Мирослава Павлюх, яка 
подарувала їй власну пое-
зію «Моя Україно», Оксана 
Прокопишин,  Анна Глод, 
Богданна Солецька, Леся 
Шоха та інші.
Теплими словами при-

вітав  поетесу член На-
ціональної Спілки пись-
менників України Роман 
Соловчук, який високо оці-
нив творчий доробок Ганни 
Костик і побажав їй творчої 
наснаги та якнайшвидше 
видати третю книгу.
У подарунок поетесі учні 

заспівали пісню «Чорно-
бривці». На добру згадку 
про цей вечір ювілярка по-
дарувала учням свої збірки 
поезій.
На закінчення поетич-

ного зорепаду всі дружньо 
побажали письменниці-ю-
вілярці міцного здоров’я і 
щирої долі, нових творчих 
здобутків, здійснення всіх 
задумів, щоб у найближчий 
час знову зібратися у цій 
залі на презентацію третьої 
книжки «Осяяні небесною 
славою», та урочисто вико-
нали «Многая літа!».
Захід підготували і про-

вели працівники бібліоте-
ки-філії № 6 для юнацтва 
Галина Почіковська та Оль-
га Смерека.

Марія ЛУТЧАК,
бібліотекар 

бібліотеки-філії № 6 
для юнацтва.

Вогонь, який не загасити

У п’ятницю, 17 квітня, у 
приміщенні Історико-кра-
єзнавчого музею відбувся 
незвичайний захід «Ніч у 
музеї: в час війни». Орга-
нізаторами цього дійства 
стали відділ гуманітарної 
політики Бориславської 
міської ради, громадська 
організація «Цвіт нації» 
та молодіжна громадська 
організація «Молодь за змі-
ни». Їм вдалося з перших 
хвилин вразити глядачів, 
чи то навіть учасників, 
адже кожен був задіяний 
на цьому незвичному ве-
чорі. На декілька годин 
кімнатка Бориславського 
музею перетворилася у 
бункер, в якому зібралися 
врятовані від війни люди. 
Все виглядало настільки 

«Ніч у музеї»
правдоподібно, що на дея-
ку мить і справді здалося: 
війна йде тут, за стінами 
музею, а не за сотні кіломе-
трів. А як моторошно стало, 
коли залунав тривожний 
сигнал, який сповіщав про 
небезпеку. Про те, як про-
ходив захід, детальніше 
розповів спеціаліст з пи-
тань культури та охорони 
культурної спадщини від-
ділу гуманітарної  політи-
ки Віктор Кравцов:

– Проект «Ніч у музеї» 
було започатковано у нашо-
му місті у жовтні 2014 року 

і вже тричі його успішно 
реалізовано. Цього разу 
спільними зусиллями від-
ділу гуманітарної полі-
тики, ГО «Цвіт нації», ГО 
«Самооборона Борислава», 
МГО «Молодь за зміни», за 
участі акторів театру для 
дітей та юнацтва ім. П. 
Телюка ми провели захід 
«В час війни», який мав за 
мету показати теперішню 
ситуацію на сході України 
і підготувати бориславську 
молодь до надзвичайних 
ситуацій, які теоретично 
можуть статися і на на-
ших теренах. Напередодні 
«Ночі в музеї» активісти 
взяли участь у квестах, 
завданням яких було відга-
дати загадки та отримати 
запрошення. Сам захід 
складався з декількох ча-
стин. Вже при вході в Іс-
торико-краєзнавчий музей 
був блокпост, де люди у 
військовій формі збира-
ли запрошення. Також їх 
зустрічала дівчина, що 
уособлювала понівечену 
шрамами війни Україну. 
А  далі ,  прослухавши 

відповідний інструктаж, 
запрошені заходили в ім-
провізований бункер під 
звуки тривожної сирени 
повітряної атаки. Далі від-
булася творча частина, 
яка показувала, що на-
віть в умовах воєнних дій 
не потрібно втрачати на-
дію, а гідно представляти 
український рід. Спуск 
у підвал для визволення 
українського полоненого 
та нашої льотчиці Надії 
Савченко з рук сепаратис-
тів символічно показував, 
що перемога все-таки буде 
нашою і зовнішній ворог 
нічого не зможе зробити із 
згуртованим українським 
товариством, об’єднаним 
однією ідеєю. 
По закінченні театра-

лізованого дійства, було 
переглянуто  фільм  на 
військову тематику, щоби 
показати, що пережива-

ють наші хлопці під час 
обстрілів та бомбардувань. 
Прикро те, що представни-
ки міської ради та освітяни 
не приходять на подібні 
заходи, а потім говорять, 
що у місті ані культурних, 
ані молодіжних заходів 
не відбувається. Та вони 
відбуваються. І відбувають-
ся завдяки нашим дітям, 
нашим молодим талан-
там, які з повною віддачею 
працюють для підняття 
культурного рівня Бори-
слава. Декому ж просто 
краще зайвий раз посидіти 
перед екраном монітора 
чи телевізора і говорити, 
що молодь не здатна щось 
творити... Та наші діти вже 
вкотре доказують, що вони 
вищі за вашу критику.
І справді наша молодь 

дуже талановита, адже 
саме молоді бориславці 
проявили бажання прове-
сти таке дійство. Навіть 
сценарій готували самі. 
Активну участь у цьому 
заході взяли Софія При-
датько, Наталія Сабат, 
Вікторія Чорна, Ірина Па-
нів, Ірина Дейнега, Марія 
Гадубяк. Вони зачитували 
патріотичні вірші, брали 
участь у театральних по-
становках, співали як всім 
відомі пісні, так і авторські, 
серед яких – пісня «Війна» 
на слова Софії Придатько 
та музику Вікторії Чорної і 
пісня «Герої не вмирають» 
на слова Віктора Кравцова 
та музику Ореста Гавака. 
Зворушливою до глибини 
душі була сцена у підвалі, 
куди всі присутні спусти-
лися, щоб визволити укра-
їнського полоненого з рук 
ворога та подивитися, як 
знущаються над нашими 
найкращими синами, ви-
плеканими українською 
землею, чужинці. 
Закінчилося це незвичне 

дійство переглядом фільму 
про війну.

Ірина ГЕРЯК.

Світле Христове Воскре-
сіння… З яким трепетом 
ми всі чекаємо цього дня. 
Готуємося до нього і духов-
но, і матеріально. Йдемо до 
сповіді, щоб очистити наші 
душі. Готуємо різні святко-
ві страви і «чепуримо» свої 
оселі, адже це найбільше 
свято.
Та, на превеликий жаль, 

в Україні склалася така 
ситуація, що не всі змогли 
сісти за святковий стіл Ве-
ликоднього ранку, не всі 
змогли в родинному колі 
розділити радість Христо-
вого Воскресіння. Багато 
хто з наших синів, братів, 
батьків, чоловіків перебу-
вають на сторожі миру в 
Україні і всіх нас на схід-
них теренах країни.
Нерідко вони жертвують 

не тільки своїм здоров’ям, 
але й віддають найдорож-
че, що мають – власне жит-
тя, – за рідний край, за не-
залежність, за нас із вами. 
Тому ніхто не може бути 
байдужим щодо наших 
захисників, осторонь цієї 
біди. Постійно доводять це 
і наші бориславці.
Школи міста напередо-

дні Великодніх свят взя-
ли активну участь в акції 
«Великодній кошик для 
солдата». Силами вчителів 
та учнів шкіл було зібрано 
кошти та продукти для 
великоднього кошика. А 
саме: санаторна школа-ін-
тернат – 3,350 грн., ЗОШ № 
1 – 2,505 грн., ЗОШ № 4 – 
1,540 грн., а також зібрали 
велику кількість продуктів, 
засобів особистої гігієни, 
футболки. ЗОШ № 5 – 2,350 
грн., ОШ № 6 – 900,00 грн., 
ЗОШ № 7 – продукти для 
кошика, ОШ № 9 – 1,210 
грн., ЗОШ № 3 – 1,500 грн., 
ЗОШ № 8 – 2,668 грн. Кош-

Великодній кошик 
для солдата

підготували школярі
та волонтери 
Борислава

ти, зібрані у ЗОШ № 3, були 
цілеспрямовано також від-
правлені в зону АТО. 
А вчителі та учні ЗОШ 

№ 8 не тільки закупили 
продукти на святковий стіл 
(на суму 2,668 грн.), але 
і власноруч приготували 
моркву по-корейськи та бу-
рячки, тушковану капусту 
з м’ясом. Уже традиційним 
стало ліплення кожної п’ят-
ниці вареників. Не тільки 
вчителі, але й учні долу-
чаються до цієї справи. Ці 
гостинці доходять аж на 
передову, до солдатів, за що 
вони часто телефонують зі 
словами подяки. А кошти 
в сумі 11,855 грн. були роз-
ділені між волонтерською 
організацією «Борімося 
– поборемо» при АКЛК 
м. Борислава і волонтер-
ською групою «Совість», 
які займаються закупівлею 
всього необхідного. 
Одночасно в кінотеатрі 

«Каменяр» 8 березня цього 
року була проведена акція 
«Оберіг для воїна», органі-
заторами якої стали Тарас 
та Ірина Багрій (волон-
терська група «Совість»). 
Кошти також були спрямо-
вані на потреби воїнів, які 
воюють на сход України.
Ці акції були проведені 

для того, щоб хоч якоюсь 
найменшою  мірою  по -
легшити тривожні будні 
наших воїнів. Щоб вони 
відчули, що ми про них 
пам’ятаємо, підтримуємо, 
як можемо. Адже наша 
допомога їм зараз дуже 
потрібна. Велике щире 
«дякую» всім бориславцям, 
які долучилися до такої 
важливої акції, бо тільки 
в єдності і взаємодопомозі 
наша сила.

Пані Леся Л.

• Ïîåòè÷íèé çîðåïàä
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Нарешті настав такий 

довгоочікуваний старт се-
зону в першості Львівської 
області з футболу. Бори-
славські вболівальники 
пильно слідкували за цієї 
подією, адже в цьому диві-
зіоні бере участь ФК «На-
фтовик» з Борислава.
Тепер поговоримо про те, 

що відбувалося перед по-
чатком сезону. «Кип’ятили» 
воду у вболівальницьких 
колах чутки про те, що цей 
чемпіонат «нафтовики» 
нібито повинні були розпо-
чати у прем’єр-лізі області 
з футболу. Звичайно, було 
б непогано, чи не так? 
Але тренер бориславців 
Василь  Криворучишак 
швидко розвіяв ці чутки, 
запевнивши, що участь в 
найпрестижнішому фут-
больному турнірі області в 
перспективі планується на 
наступний ігровий сезон, а 
поки що команда перебу-
ває у стадії розбудови.
А  тепер  безпосеред -

ньо про перший матч се-
зону. Наш футбольний 
клуб розпочав свої висту-
пи в першій лізі області 
з футболу виїзним мат-
чем проти команди СОК 
«Пульс-Авангард» (Жида-
чів). Команда господарів у 
минулому сезоні виступала 
в прем’єр-лізі області, тому 
легкої «прогулянки» не 
слід було й очікувати. Як 
і зазвичай, першими роз-
почали похід за очками 
юнаки. Слід зазначити, 
що лице юнацької команди 
суттєво змінилося, адже пе-
рейшли в дорослий футбол 
такі минулорічні лідери 
цього складу, як Володи-
мир Гуцало, Богдан Же-
лем, Іван Павляк. Припи-
нили співпрацю з клубом 
такі гравці, як Олександр 
Шутяк та Ігор Іванович, 
які зараз шукають щастя 
в інших командах. Тим не 
менше, склад на матч був 
достатньо бойовий. Поє-
динок розпочався з атак 
«Авангарду», який на пра-
вах господарів намагався 
діяти більш активно. Та 
пожати плоди такої напо-
легливості у діях поблизу 
наших воріт жидачівці не 
змогли. Ближче до сере-
дини першого тайму гра 
вирівнялася, та курйоз 
полягає в тому, що саме в 
цей момент ми пропустили 
гол. Звичайне вкидання 

Перемога 
«вислизнула» 

з рук
з-за бокової лінії призвело 
до взяття наших воріт. 1 
– 0. Слід зазначити, що в 
цьому епізоді невпевнено 
зіграла вся лінія захисту. 
Скоріше за все, далася 
взнаки незіграність саме 
такого складу, адже деякі 
хлопці діяли вперше на 
такому рівні. Наші юнаки 
швидко оговтались після 
такого і в наступній атаці 
ледь не зрівняли рахунок 
на табло. Після виконання 
штрафного м’яч по-зрад-
ницьки влучив у перекла-
дину. На цьому перший 
тайм було завершено. На 
другу половину гри бори-
славські футболісти були 
більш зарядженими. Про-
те стався ефект дежавю. 
Перші 15 хвилин другого 
тайму знову масовані ата-
ки господарів, які, втім, 
не принесли гольового 
завершення. А от ми могли 
зрівняти рахунок, ба навіть 
виграти цей матч. Але м’яч 
вперто не хотів «лізти» до 
сітки господарів. За логі-
кою матч був нічийний, 
але футбол-гра нелогічна, 
а тому 1 – 0. Підсумкова 
поразка юнаків, яка за-
лишила великі підстави 
вважати, що наступні ігри 
будуть більш вдалими. 
Ну і, звичайно ж, матч до-

рослих складів. Перед тим, 
як перейти безпосередньо 
до подій матчу, хочеться 
сказати, що цьогорічний 
склад дорослих «нафтови-
ків», на мою суб’єктивну 
думку, набагато сильні-
ший, аніж минулорічний. 
Окрім тих юнаків, які, зви-
чайно ж, склали конкурен-
цію основним виконавцям 
дорослого складу, команду 
підсилили ще декілька 
виконавців . Справжня 
міць нашої проявилася з 
перших хвилин. Активні 
дії на половині суперника 
стали несподіванкою для 
усіх тамтешніх вболіваль-
ників. Перші 20 хвилин 
футболісти Жидачева не 
могли навіть вільно «дих-
нути». Також відчувалося 
хвилювання у їхніх діях. 

Це по суті і стало причиною 
взяття їхніх воріт. Воро-
тар господарів хотів було 
виносити м’яча зі свого 
штрафного майданчика, 
але тут як тут опинив-
ся наш нападник Олег 
Савінов, в якого влучив 
«круглий» та залетів «за 
комірець» голкіперу. 0 – 1. 
Далі гра йшла за нашої 
переваги. Були й моменти, 
але до кінця тайму рахунок 
не змінювався. У другому 
сталося щось незрозуміле. 
«Нафтовики» нібито роз-
слабилися і запевнилися 
у своїй перемозі, а фут-
бол – це гра, яку потрібно 
доводити до кінця. За це 
і поплатилися. Розиграш 
кутового удару господарів 
завершився невпевненими 
діями нашого воротаря, 
якому м’яч незрозумілим 
чином «вислизнув з рук» 
і затріпотів у сітці наших 
воріт. 1 – 1. Могли б і ви-
грати. Навіть забили, але 
знову ці судді… Вкотре 
упереджено судять в наш 
бік. Цього разу відмінили 
«чистий» наш гол зі штраф-
ного. Але не хочеться про 
це. Не наше завдання – об-
говорювати суддів. На цій 
ноті матч і завершився. Як 
і юнаки, старші залишили 
по собі приємні враження 
і сподівання на найвищі 
досягнення.
Окремо хотілося б по-

дякувати нашим вболі-
вальникам, які попри не-
сприятливі погодні умови 
вирушили з командою та 
гідно її підтримали!
Користуючись нагодою, 

хотілося б запросити усіх 
небайдужих вболівальни-
ків гарного футболу та усіх 
жителів міста на домашні 
поєдинки нашої команди 
на стадіоні «Нафтовик». 
Тут вас чекатиме дійство 
не тільки на футбольному 
полі, а й поза ним. А також 
багато сюрпризів. Цікаво? 
Приходьте і самі все по-
бачите.

Володимир ДИДИК, 
учень 11-го класу 

ЗОШ № 3.

Минулої неділі на стадіоні «Нафтовик» 
відбулось відкриття Першості Львівщини 
з футболу сезону 2015 року у рамках про-
ведення «домашньої «гри між командами 
ФК «Нафтовик» Борислав та ФК «Карпа-
ти» м. Турка.
Підняли Державний прапор під звуки 

Національного гімну України капітани 
команд з юними футболістами. Боже бла-
гословення обом командам міста надав о. 
Олег Смерека і звернувся до футболістів 
та глядачів з вітальним словом.
Представник федерації футболу Львів-

ської області, інспектор матчу  п. Леонід 
Поліщук вручив срібні нагороди та кубок 
юнакам ФК «Нафтовик» за зайняте ІІ 

Відкриття футбольного сезону

місце у Першості Львівщини з футболу ми-
нулого сезону.
Підтримати свою команду прийшло близь-

ко 800 уболівальників. Вони мали хорошу 
можливість потішити себе результативною, 
хорошою грою обох складів ФК «Нафтовик», 
які впевнено перемогли своїх суперників з 
рахунками: • 5 : 1 – юнаки;• 4 : 0 – дорос-
лі. Детальніше про це у наступному числі 
газети.

Володимир РАХЕЛЬ, 
завідувач сектора молоді та спорту 

відділу гуманітарної 
політики міської ради.

Фото Олега МАЛЬГІВСЬКОГО.

Минулого тижня відділ 
освіти та відділ гумані-
тарної політики міської 
ради протягом 3-х днів на 
стадіоні «Нафтовик» про-
водили навчально-польові 
збори з учнями 11-х класів 
навчальних закладів мі-
ста в рамках навчальної 
програми з основ захисту 
Вітчизни.
У зборах взяло участь 

більше 90 учнів шкіл міста, 
які проходили практичні 
заняття: збирання автомата 
Калашнікова, топографії, 
тактичної та фізичної під-
готовки.
У рамках зборів зі збір-

ними командами шкіл про-

Вчилися захищати Вітчизну

ведені міські змагання за 
програмою допризовної мо-
лоді, що включають: біг 100 
м, підтягування, метання 
гранати на дальність, крос. 
У змаганнях взяло участь 
7 команд і 35 спортсменів.
За сумою очок 4-борства 

призерами в особистому 
заліку стали:
ІІІ місце – Юрій Черевко 

(ЗОШ № 1);
ІІ місце – Володимир Ди-

дик (ЗОШ № 3);
І місце – Сергій Лисик 

(ЗОШ № 3).
За підсумками командної 

першості призерами стали: 
ЗОШ № 7 – ІІІ місце, гімна-
зія – ІІ, ЗОШ № 3 – І місце. 

Переможці в особисто-
му та командному заліках 
нагороджені призами та 
грамотами організаторів 
змагань.
Відділ освіти та відділ 

гуманітарної політики ви-
словлюють вдячність вій-
ськовим – майору Юрію 
Гуралю та ст. прапорщику 
Іванові Шияну за надану 
можливість проведення 
практичних занять з розби-
рання і збирання автомата.

Роман ТАРНАВСЬКИЙ, 
начальник відділу 

гуманітарної політики 
міської ради.

1. Інформація про мету, склад та 
зміст містобудівної документації
Детальний план території для будівниц-

тва гаражів на вул. Коваліва в м. Бори-
славі Львівської області розроблений на 
замовлення Бориславської міської ради, 
підставою для розроблення ДПТ є рішення 
Бориславської міської ради від 08 травня 
2014 року № 1392.
У проекті опрацьовано планувальне рі-

шення використання та забудови території 
площею 0,2 га.
Розрахунковий  термін реалізації ДПТ – 

15 років, в тому числі 1-ша черга – 3 роки.
У проекті враховані основні рішення 

генплану  м. Борислава, розробленого 
Державним підприємством – Державним 
інститутом проектування міст «Містопро-
ект» (м. Львів) у 2010 році.
Проект розроблений у відповідності до 

Закону України «Про регулювання місто-
будівної діяльності», ДБН 360-92 «Пла-
нування і забудова міських і сільських 
поселень», ДСП – 173 «Державні санітарні 
правила планування та забудови населе-
них пунктів», ДБН В. 2.3-5-2001 «Вулиці 
та дороги населених пунктів», ДБН Б. 
2.4-1-94 «Планування і забудова сільських 
поселень», ДБН Б. 1.1.14-2012 «Склад та 
зміст детального плану території».
Ділянка, на яку розробляється ДПТ, 

розташована у східній частині міста, те-
риторія, охоплена ДПТ, – 0,2 га.
Проектована ділянка обмежена:
– із заходу – територіями житлової 

садибної забудови і ділянками ОСГ, те-
риторіями житлової квартирної забудови, 
територія в комунальній власності міста 
(місцевий проїзд);

– зі сходу – територіями зелених наса-
джень загального користування і ОСГ, те-
риторіями житлової квартирної забудови.

2. Основні техніко-економічні по-
казники.
Територія, охоплена ДПТ, – 0,2 га. 
Територія індивідуальних боксових га-

ражів та стоянок – 0,1018 га, а саме:
– територія під гаражами – 0,0475 га;
– проектовані ділянки для обслуговуван-

ня гаражів – 0,0075 га;
– під автостоянками – 0,0468 га;
– комунальна територія – 0,0013 га;
– зелені території загального користу-

вання – 0,0082 га.
3. Відомості про замовника деталь-

ного плану території під забудову га-
ражів на вул. Коваліва в м. Бориславі.
Замовник: Бориславська міська рада.
Розробник: ФОП Асанов А. В., ГАП 

Лопушанський М.
Фінансування робіт здійснювалось за 

кошти ФО Дереза В. М.
4. Інформація про місце і строки оз-

найомлення з проектом детального 
плану території під забудову гаражів 
на вул. Коваліва в м. Бориславі.
Місце ознайомлення з проектом деталь-

ного плану території під індивідуальну 
забудову гаражів на вул. Коваліва в м. 
Бориславі – приміщення Бориславської 

міської ради, кабінет 50, відділ архітекту-
ри та містобудування. 
Строк ознайомлення 1 місяць.
5. Інформація про посадову особу 

органу місцевого самоврядування, 
відповідальну за організацію розгляду 
пропозицій.
Відповідальний за організацію розгляду 

пропозиції – начальник відділу архітек-
тури та містобудування Бориславської 
міської ради, головний архітектор міста 
Т. Баумкетнер. 

6. Відомості про строк подання і 
строк завершення розгляду пропо-
зицій.
Подання та прийом пропозицій здійс-

нюється протягом одного місяця з дня 
оприлюднення повідомлення.

7. Інформація стосовно заплано-
ваних  інформаційних заходів (пре-
зентація,   прилюдне експонування,  
телевізійні  програми, публічні кон-
ференції тощо). 
Інформація про детальний план терито-

рії під індивідуальну забудову гаражів на 
вул. Коваліва в м. Бориславі здійснюється 
шляхом презентації та експонування 
графічних матеріалів та пояснювальної 
записки даної містобудівної документації.

Пропозиції до проектів 
містобудівної документації мають 

право подавати: 
1) повнолітні  дієздатні  фізичні особи, 

які проживають на території, щодо якої 
розроблено відповідний проект містобу-
дівної документації на місцевому рівні; 

2) юридичні особи, об’єкти нерухомого 
майна яких розташовані на території, 
щодо   якої розроблено відповідний проект 
містобудівної документації на місцевому 
рівні; 

3) власники та користувачі земельних 
ділянок, розташованих на території, щодо 
якої розроблено проект містобудівної доку-
ментації, та на суміжних з нею територіях; 

4) представники органів самоорганізації 
населення, діяльність яких поширюється 
на відповідну територію; 

5) народні депутати України, депутати 
відповідних місцевих рад. 
Пропозиції, подані особами, не визна-

ченими пунктом 7 цього Порядку, або по-
дані  після  встановленого Бориславською 
міською радою строку, залишаються без 
розгляду. 
Відповідно до ч. 6 ст. 21 Закону України 

«Про регулювання містобудівної діяль-
ності»  (3038-17 ) пропозиції подаються 
громадянами у письмовому вигляді із за-
значенням прізвища, ім’я  та по батькові, 
місця проживання, особистим підписом і 
повинні  містити обґрунтування  з ураху-
ванням вимог законодавства, будівельних 
норм, державних стандартів та правил 
Бориславській міській раді за адресою: 
вул. Шевченка, 42,  м. Борислав, обл. 
Львівська, 82300.

Т. БАУМКЕТНЕР, 
головний архітектор Борислава.

Повідомлення про початок процедури розгляду та 
врахування пропозицій громадськості у проекті 

уточненого детального плану території під 
будівництво гаражів на  вул. Коваліва в м. Бориславі



*   *   *   *   *   *   *
Колектив бригади № 1 ЦКРС № 2 НГВУ «Бориславнафто-

газ» щиро вітає із 45-річчям  від дня народження, що його 
святкує у ці погожі весняні дні бурильник ЦКРС № 2

Юрій Ярославович
ПРИНДИН.

Більше 20-и років Ви, Юрію Ярославовичу, пропрацюва-
ли чесно і добросовісно, з Вами легко працювати, бо маєте 
відкриту і щиру душу, добре серце, є справжнім фахівцем 
своєї справи. Ви – чуйний, відповідальний, надійний, дбай-
ливий сім’янин, люблячий батько і чоловік. Ось що можна 
сказати про Вас, і навіть набагато більше, бо направду 
цього заслуговуєте. Маєте авторитет і на роботі, і вдома. 
То ж з нагоди Вашого свята бажаємо Вам міцного здоров’я, 
багато радісних днів, достатку, добра, відчути подих літа, 
спів пташок, хміліти від цвітіння квітів та запашних трав, а 
ясне сонечко хай обласкає Вас своїм теплом. Аби подальше 
життя було повне, як пшеничний колос, і чисте, як світан-
кова роса. Нехай Божа благодать зійде над Вами і додасть 
сили, любові та наснаги. 
Бажаємо у цю щасливу днину,
Щоб зорі зрошували у житті стежину,
Щоб щедрим був стіл і затишно в хаті,
Щоб дні Ваші були веселі, строкаті.
Щоб рясною була Ваша надія.
А в будень відчувалась неділя.
Хай гараздами повниться Ваше життя,
В родині – затишку, сімейного добра!

30 êâ³òíÿ 2Î15 ðîêó

ПИШІТЬ, ДЗВОНІТЬ, ЗАХОДЬТЕ: 
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Шановні покупці! Акція в мережі магазинів 
«Гаманець»:
1. Олія «Янталія» 1 л (920 л) – 24,50 грн. за 1 пл.;
2. Вафлі «Артек» вагові – 33,00 грн. за 1 кг.;
3. Тушка курчати бройлера – 30,90 грн. за 1 кг.;
Ласкаво всіх запрошуємо.
З повагою адміністрація мережі магазинів 
«Гаманець».
                                                                         Тел. (248) 5-22-92.

 з 30 квітня
по 6 травня
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В І Т А Є М О!

ДО ВІДОМА МЕШКАНЦІВ!

ЕЛЕКТРООПАЛЕННЯ!
ЕКОНОМНО! ВИГІДНО! ДОСТУПНО! 

ДЕШЕВШЕ ЗА ГАЗ!
Гарантія 5 років!

Термін служби 30 років!
Монтаж 1 день!

Тел.: 050-211-50-70, 098-76-86-932, сайт: 
www.hybrid1.com.ua.

naftovyk.in.ua
Від щирого серця вітаю із днем народження, що його 

відсвяткував у ці весняні, по-літньому теплі дні секретар 
міської ради

Ігор Романович
ЯВОРСЬКИЙ.

Шановний Ігоре Романовичу, своїй роботі Ви віддає-
теся сповна – вимогливий, відповідальний, надійний, 
старанний, енергійний, вникаєте у всі проблеми наших 
бориславців та міста. На Вас можна покластися і Ви ні-
коли не підведете. Бажаю Вам міцного здоров’я, щастя, 
благополуччя, добра, радості на кожен день, родинного 
тепла, особистих успіхів і високих професійних досягнень. 
Нехай Господь завжди допомагає Вам мудро і справедливо 
пізнавати людей, приймати важливі рішення для блага 
нашого Борислава та його мешканців. А на життєвій до-
розі хай завжди супроводжують Вас повага друзів і колег, 
любов рідних та близьких. Опіки Вам Матінки Божої та 
всіх земних благ!
У житті хай завжди буде свято,
Поруч всюди друзі й доброта,
Успіхів в усьому, радості багато
На многії та благії літа!
Володимир ФІРМАН,
Бориславський міський голова.
Колектив редакції народного часопису «Нафтовик 

Борислава» приєднується також до привітань міського 
голови і бажає Вам, шановний Ігоре Романовичу, успіхів 
у всіх починаннях, щоденних справах, сміливих планах 
та сподіваннях. Хай Вас підтримують та надихають 
рідні люди, розуміють і допомагають колеги, минають 
всі негаразди та непорозуміння. Хай доля збагачує Вас 
життєвою мудрістю, невичерпною енергією, натхненням 
та радістю сьогодення, рідні Вас завжди оточують лю-
бов’ю та розумінням, а колеги та вся громада Борислава 
– повагою. Щастя, здоров’я, радості Вам на кожен день!
Хай в усьому допомагають Вам Господь та Матінка 

Божа!
*   *   *   *   *   *   *

У ці теплі квітневі дні відсвяткував свій ювілей – 35-річ-
чя від дня народження – керівник відділу збуту гуртівні 
продуктів харчування «Гаманець»

Юрій Ярославович
ЦЕПАК.

Ми радо Вас вітаємо, Юрію Ярославовичу, із таким гар-
ним ювілеєм. Зі своєю роботою справляєтеся добросовісно. 
Людина Ви – щира, чуйна, надійна, працьовита і дисци-
плінована. Тож з нагоди Вашого свята бажаємо щасливої 
долі, світлих днів, радісних новин на кожен день, любові, 
добра, щирих друзів, достатку, шани й поваги від людей. 
Щоб прожили Ви наступні літа в доброму здоров’ї, злагоді, 
мирі. Нехай Вам так буде, як Ви собі задумали. Господнього 
Вам благословення та опіки Матінки Божої!
Хай вічними гостями в домі Вашім будуть
Спокій і щастя, мир і тепло.
Як весняний день, як чудова казка,
Хай життя Ваше буде прекрасне.
Хай Мати Божа Вас охороняє
Від напасті, хвороби і всіляких бід,
А Ісус Христос із неба посилає
Здоров’я, сили і многая літ!
З повагою колектив ВТК «Сяйво».

*   *   *   *   *   *   *
Колектив ТзОВ «БПК-Еліт» щиро вітає з нагоди ювілею 

талановитого спеціаліста, чудову людину й чарівну жінку

Ольгу Іванівну
ЧЕХ.

Дозвольте в день Вашого ювілею побажати Вам міцного 
здоров’я й життєвих сил, нових звершень, бадьорості духу 
й краси! Нехай на Вашому життєвому шляху будуть тільки 
приємні зустрічі і радісні події, а Господь зішле свою ласку 
і оберігає від негараздів.
Нехай цвітуть під небом синьооким
Ще довго-довго дні й літа,
А тиха радість, чиста і висока,
Щоденно хай до хати заверта.
Бажаємо здоров’я, сонця у зеніті.
Любові, доброти і щастя повен дім,
Нехай у серці розкошує літо
І соняхом квітує золотим.
Нехай постійний успіх, радість і достаток
Сипляться до Вас, немов вишневий цвіт,
Нехай життя малює з буднів свята,
А Господь дарує довгих-довгих літ.
З повагою колектив ТзОВ «БПК-Еліт». 

У ці дні відзначає свій день народження знаменита жінка 
Борислава – учасниця національно-визвольних змагань, 
колишня політкаторжанка, багаторічна голова міської ор-
ганізації Союзу Українок, Почесна громадянка Борислава

Анастасія Федорівна
ЗАКИДАЛЬСЬКА.

Анастасіє Федорівно, Ви пройшли усі кола комуністично-
го пекла, але не зламалися. Завжди привітна, усміхнена, 
життєрадісна. Ви – зразок мужності, активної громадян-
ської позиції, високих моральних якостей, патріотизму. Ба-
гато літ служите незалежній Україні, берете активну участь 
у вихованні підростаючого покоління. За це велика Вам 
шана і подяка. То ж дай Вам, Боже, жити многая-многая 
літ при міцному здоров’ї,  добрі, достатку та благополуччі. 
Нехай Ваші діти дарують Вам свою любов й щасливі дні, 
а онуки звеселяють Ваше серце, множать надію на краще 
майбутнє України. Живіть довго і щасливо на радість нам 
усім! Нехай Матінка Божа візьме Вас під свою опіку.
Хай доля дарує Вам добро і щастя,
Міцне здоров’я, море благ земних,
А щедрі дні, мов рушники квітчасті,
Нехай ще довго стеляться до ніг.
Володимир ФІРМАН,
Бориславський міський голова.
Колектив народного часопису «Нафтовик 

Борислава» також приєднується до привітання і бажає 
Вам, шановна Анастасіє Федорівно, весняного настрою, 
багато радості у житті. Нехай щоднини з Вами буде міц-
не здоров’я, духовне багатство і матеріальний достаток. 
Нехай збудуться всі світлі задуми з Божою допомогою. 
Щасливих Вам подальших літ!

Бориславська міська рада
оголошує конкурс 

на заміщення посади голови ліквідаційної комісії 
комунального підприємства «Благоустрій».
За довідками просимо звертатись до першого 

заступника міського голови (каб. 32, тел. 5-21-51) 
та начальника відділу житлово-комунального госпо-
дарства і будівництва міської ради (каб. 1, тел. 5-43-
64) за адресою: м. Борислав, вул. Шевченка, 42.

Колектив викладачів, працівників та сту-
дентів Бориславського медичного коледжу 
висловлює глибоке співчуття інспекторові 
відділу кадрів Батюк Любові Михайлівні з 

приводу важкої втрати – смерті
МАТЕРІ.

Царство їй небесне!

МАГНІТНІ БУРІ У ТРАВНІ
Магнітні бурі – це природне явище, причиною якого 

є регулярні потужні вибухи на Сонці. Подібні прояви 
сонячної активності, як правило, фіксуються по декіль-
ка разів на місяць.
За словами експертів, які досліджують Сонце та його 

вплив на геомагнітний полюс Землі, травень 2015 року 
буде достатньо спокійним. Дні, коли передбачаються 
магнітні бурі:

3 травня – неділя
10 травня – неділя
17 травня – неділя

18 травня – понеділок
24 травня – неділя
29 травня – п’ятниця

Колектив ЦПКРС № 1 НГВУ «Бориславнафтогаз» від 
щирого серця вітає із ювілеєм – 45-річчям від дня народ-
ження, що його відсвяткував у ці теплі весняні дні старший 
майстер цеху

Володимир Володимирович
ЛАНЯК.

Людина Ви, Володимире Володимировичу, доброї душі, 
порядний, відповідальний, до людей ставитеся з розумін-
ням, завжди, чим можете, допоможете, підкажете, розра-
дите. За те заслужили шану й повагу в колективі. То ж з 
нагоди Ваших урочистостей бажаємо, щоб праця приносила 
Вам насолоду і достаток. Нехай подальші Ваші літа будуть 
щасливими, радісними у колі родини та щирих друзів, при 
міцному здоров’ї, достатку, благополуччі, злагоді та мирі. 
Безхмарних Вам днів, любові, добра! Нехай буде все так, 
як Ви хочете, і в цьому допоможуть Вам Господь і Матінка 
Божа!
Допоки сонце світить з висоти,
Щебечуть птахи, зацвітають квіти,
Ми Вам життям бажаєм твердо йти
І днем грядущим від душі радіти!
Хай щастя завжди супроводить Вас,
Людська повага й шана не минають,
А Вашу мрію й працю повсякчас
Лиш визнання вінчають!

Щоб захиститись від магнітних бурь, в період підви-
щеної сонячної активності лікарі радять: споживати 
більше рідини, особливо звичайної столової негазо-
ваної води; зменшити калорійність їжі; не «сідати» 
на дієту; дотримуватись правильного режиму сну; не 
хвилюватись, максимально захистити себе від стресів; 
не виснажувати організм спортивними тренуваннями; 
відмовитись від шкідливих звичок

Акцизний податок має відображатися 
у фіскальному чеку окремо

З 1 січня 2015 року відповідно до Закону України від 28 
грудня 2014 року № 71-VIII «Про внесення змін до Податко-
вого кодексу України та деяких законодавчих актів України 
щодо податкової реформи» запроваджено акцизний податок 
з роздрібного продажу підакцизних товарів, ставка якого 
становить 5 відсотків від продажу таких товарів, та одночас-
но скасовано збір на розвиток виноградарства, садівництва 
та хмелярства.

 Платниками цього податку є суб’єкти роздрібної торгівлі, 
які реалізують безпосередньо громадянам та іншим кінце-
вим споживачам для їхнього особистого некомерційного 
використання незалежно від форми розрахунків, у тому 
числі на розлив у ресторанах, кафе, барах, інших суб’єктах 
господарювання громадського харчування такі підакцизні 
товари: пиво, алкогольні напої, тютюнові вироби, товари, 
зокрема нафтопродукти. З метою забезпечення правильно-
сті відображення в розрахункових документах реєстраторів 
розрахункових операцій акцизного податку з роздрібного 
продажу підакцизних товарів Бориславське відділення 
Дрогобицької ОДПІ звертає увагу, що акцизний податок з 
роздрібного продажу підакцизних товарів має відображати-
ся у фіскальному чеку окремо.

Бориславське відділення Дрогобицької ОДПІ.

НАСТУПНЕ ЧИСЛО ГАЗЕТИ 
ВИЙДЕ 8 ТРАВНЯ.


